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De derde Begrotingsraad voor GroenLinks. Een Raadsperiode die beland is in 
een rollercoaster van gebeurtenissen. Een herindeling met Landerd die 
overigens voorspoedig verloopt, maar vooral en zeker niet onbelangrijk de 
Coronacrisis, die voor iedereen hier, maar ook voor de rest van de wereld 
verschrikkelijke gevolgen heeft.

En zoals voorgaande jaren heb ik heel veel vertrouwen dat deze begroting 
zorgvuldig en goed is opgesteld. Daarvoor mijn dank wethouder Van Lankvelt! 
Echter is deze nu nog sluitend, maar ik ben bang dat het volgend jaar een ander 
verhaal zal zijn. 
Veel ondernemers en mensen die hun baan zijn verloren, zullen in de 
problemen komen en dat heeft gevolgen voor de gehele samenleving en zal 
een extra druk op het sociale domein veroorzaken. We moeten daarvoor 
blijven waken en financieel zorgvuldige keuzes maken. 
Het college steunt de lokale bedrijven door het naar voor halen van 
aanbestedingen zoals het aanpakken van de markt en door het vergroten van 
de terrassen van de horeca. Het is goed dat hierdoor mensen aan het werk 
kunnen blijven en lokale ondernemingen worden geholpen. 
Uden is goed bezig met verduurzamen en loopt zelfs een beetje voor op andere 
gemeenten. Area heeft zoveel mogelijk zonnepanelen en warmtepompen 
geplaatst bij de oude en nieuwe sociale huurwoningen. Daar ben ik blij om. 
De bewoners die net iets meer verdienen, die  vallen op dit moment een beetje 
tussen het wal en het schip en daar zouden we ook nog iets aan kunnen doen 
bijvoorbeeld middels een gemeentelijke duurzaamheidslening. Schrijnender is 
het te zien dat er steeds vaker mensen met gewoon een baan of zelfs 2 banen 
bij de voedselbank moeten aankloppen. Ook deze mensen moeten niet 
vergeten worden. Schaamte maakt dat veel mensen zich niet aanmelden. Dat 
moet anders. Daarnaast zou het fijn zijn de armoede te bestrijden en dat Uden 
ook als proef mensen met een uitkering tot € 200 per maand kunnen 
bijverdienen. Als opstap naar  werk en om de financiële druk af te nemen. In 
Amsterdam heeft van de groep die deelnam aan de bijverdienproef 18 
procent nu geen uitkering meer omdat ze werk hebben gevonden.



We willen met zijn allen een nog beter Uden, een gezelliger Uden. 
Wat we vooral niet moeten doen ivm Covid-19, is nu streven naar een bruisend 
Uden, maar streven naar een ontspannen samenleving. Een samenleving 
waarin we ons, in een aangepast leven, toch onze dingen kunnen doen en 
daarnaast ook gelukkig en ontspannen kunnen zijn. Het nieuwe en andere 
normaal! 
De Covid-19 is nog niet afgelopen en als deze is afgezwakt zullen we toch met 
zijn allen voorzichtig moeten blijven. We weten immers niet of dit virus zal 
muteren en zo nee, dan kunnen er gemakkelijk nieuwe virussen om de hoek 
komen kijken. Virussen die voornamelijk door menselijk toedoen veroorzaakt 
worden.
Daarom denk ik dat we moeten kijken naar de toekomst. Een toekomst die 
gerelateerd zal zijn aan de Corona! Waarom? Veel mensen in onze regio die 
Covid-19 in de eerste crisis, waarin Uden het epicentrum was zijn ziek geweest, 
geworden, of wisten niet dat ze het mogelijk zouden kunnen hebben. Er kwam 
een tweede crisis en mogelijk komt er nog een derde, maar hoe dan ook zijn er 
veel mensen die blijvende longschade  hebben opgelopen.
Dit is dan ook het moment dat wij met z’n allen moeten zorgen dat er een 
schone lucht moet zijn voor onze inwoners. 
Tijdens de eerste lockdown merkte ik en vele met mij dat de lucht veel blauwer 
was. Het was stiller op straat en in de lucht, ondanks dat het vreemd 
aanvoelde, was het ook het gevoel dat het zo moet zijn. 
In 2018 zei ik het is 5 voor 12, Vorig jaar tijdens de Begrotingsraad zei ik nog, 
het is 5 over 12. Nu zijn we aan het verdrinken! Verdrinken in de fijnstof en 
vieze lucht. Vele inwoners zullen het moeilijker krijgen om te ademen, ook al 
hebben ze zelfs geen Covid-19 gehad. 
Belangrijk is ook dat we moeten controleren of de ventilatie in 
schoolgebouwen in orde is. Hier moet per direct naar gekeken worden, ten 
gunste van de leerkrachten, maar zeker ook voor de kinderen.
Laten we alstublieft zorgen dat onze bewoners in een schone fijne omgeving 
kunnen werken, wonen en leven. Met de huidige crisis zie je veel mensen de 
rust van de natuur opzoeken. Daarom pleiten we ook voor het verbeteren van 
de natuur dicht bij huis, zodat iedereen in eigen omgeving zijn rust kan pakken. 
Verder heel belangrijk blijft een onderzoek naar de luchtkwaliteit, maar vooral 
ook het terugdringen van de CO2 uitstoot. We moeten daarom de bewoners 
ontmoedigen om met de auto, naar het centrum of natuurgebieden te komen.
Ook ouders zoveel mogelijk ontmoedigen hun kinderen met de auto naar 
school te brengen. Daarnaast willen we blijvende aandacht voor het milieu en 



de duurzaamheid. Ook de klimaatverandering moet onze aandacht blijven 
behouden.
De Maashorst is de parel van Brabant en er moet niet alleen gekeken worden 
naar bedrijvigheid en recreatie, maar vooral naar de natuurlijke waarden en 
ecologie. 
GroenLinks streeft naar hoogwaardig openbaar vervoer o.a. ziet het graag dat 
de Lightrail connectie wordt onderzocht en of de verbindingen naar de grote 
steden (Nijmegen, Den Bosch, Oss en Eindhoven) blijvend worden verbeterd. 


